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PROTOKÓŁ 
 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Rady Miejskiej               

w Kamieniu Krajeńskim odbytego dnia 24 sierpnia 2022 r. w Urzędzie 
Miejskim w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 830, a zakończono o godz. 1225 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu w składzie: 

1) Skaja Sebastian – Przewodniczący Komisji, 

2) Lubińska Sabina, 
3) Betin Marek. 

  
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 

3) Gustyn Piotr - Skarbnik  
4) Miotk Joanna – Dyrektor MGZUO 

5) Gwizdała Beata – Dyrektor szkoły w Kamieniu Krajeńskim 
6) Sabatowska Monika – Dyrektor szkoły w Zamartem 
7) Liss Mariusz – Dyrektor szkoły w Dużej Cerkwicy 

8) Błoch Beata – Dyrektor MGOPS 
 
Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Sebastian Skaja. Następnie 

przedstawił porządek posiedzenia.  

  

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Informacja na temat oświaty w Gminie Kamień Krajeński. 
2. Przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kamień Krajeński 
na lata 2022-2026.   

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński 

za I półrocze 2022 r. 
4. Zmiany w WPF. 
5. Zmiany w budżecie na 2022 rok.  

6. Zmiana uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, 
trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 

rozliczania. 
7. Pozostałe projekty uchwał: 

- Powierzenie przez Gminę Kamień Krajeński zadania publicznego 

polegającego na organizacji publicznego transportu zbiorowego na 
liniach komunikacyjnych przebiegających na terenie Gminy Kamień 
Krajeński. 
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II. Inne sprawy organizacyjne. 
  

III. Zapytania i wolne wnioski.      

   
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 

Ad. I.1. Informacja na temat oświaty w Gminie Kamień Krajeński. 
Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Joanna Miotk. 

Przedstawiła informację o stanie oświaty w roku szkolnym 2021/2022 oraz 

stan przygotowań do roku szkolnego 2022/2023.  
 Następnie przestawienia informacji dot. funkcjonowania 

poszczególnych szkół na terenie Gminy Kamień Krajeński dokonali ich 
dyrektorzy.    
 

Podczas omawiania tematu oświaty poruszono kwestie dotyczące 
m.in.: 
- warunków lokalowych w szkole w Kamieniu Krajeńskim,  

- zorganizowanych dyżurów wakacyjnych,  
- dowożenia uczniów do szkół (zwrócono uwagę na stanowisko Gminy 

Chojnice w sprawie dowożenia do szkół dzieci z Obkasu i Dąbrówki),  
- problemów zatrudnienia od 1 września psychologów i pedagogów 
specjalnych.  

 
Dyrektor szkoły w Kamieniu Krajeńskim Beata Gwizdała poruszyła temat 

braku szkoły branżowej II stopnia w powiecie sępoleńskim.  
 
Dyrektor MGZUO Joanna Miotk wspomniała o tworzonej klasie integracyjnej 

w Kamieniu Krajeńskim. 
 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja pozytywnie odniósł się do sprawy 

tworzenia klasy integracyjnej dziękując za to dyrektor szkoły w Kamieniu 
Krajeńskim, dyrektor MGZUO oraz Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego.    

 
Dyrektor MGZUO Joanna Miotk podkreśliła, że w szkole w Zamartem 
również jest klasa integracyjna.  

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja podziękował za przedstawione 

informacje. Życzył wytrwałości w nadchodzącym roku szkolnym.  
 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień 

przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
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Ad.I.7. Powierzenie przez Gminę Kamień Krajeński zadania publicznego 

polegającego na organizacji publicznego transportu zbiorowego na 
liniach komunikacyjnych przebiegających na terenie Gminy Kamień 

Krajeński. 
Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Joanna Miotk. 

Poinformowała, że zgodnie z treścią art. 7 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym, zadaniem własnym gminy jest zaspokajanie potrzeb 
zbiorowych wspólnoty, w tym obejmujących sprawy lokalnego transportu 
zbiorowego. Zgodnie z przepisem art. 10 w/w ustawy wykonywanie zadań 

publicznych może być realizowane w drodze współdziałania między 
jednostkami samorządu terytorialnego. Natomiast przepis art. 18 ust. 2 pkt 

12 w/w ustawy zawiera podstawę prawną dla podejmowania uchwał                 
w sprawach współdziałania z innymi gminami oraz wydzielania na ten cel 
odpowiedniego majątku. Gminy mogą zawierać porozumienia międzygminne 

w sprawie powierzenia jednej z nich określonych przez nie zadań 
publicznych.  

W dniu 18 lipca 2019 roku weszła w życie ustawa z dnia 16 maja 2019 
roku o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej. Fundusz, o którym mowa w w/w ustawie utworzony 

został jako państwowy fundusz celowy, którego dysponentem jest minister 
właściwy do spraw transportu, zaś fundusz gromadzi środki finansowe               
w celu dofinansowania realizacji zadań własnych organizatorów dotyczących 

zapewnienia funkcjonowania publicznego transportu zbiorowego w zakresie 
przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Środki 

Funduszu przeznacza się na: dofinansowanie realizacji zadań własnych 
organizatorów w zakresie przewozów autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej przez dopłatę do ceny usługi. Zgodnie z art. 7 ust.            

1 pkt 1) ustawy oz dnia 16 grudnia 2010 roku o publicznym transporcie 
zbiorowym Organizatorem publicznego transportu zbiorowego, właściwym ze 

względu na obszar działania lub zasięg przewozów jest m.in. gmina, której 
powierzono zadanie organizacji publicznego transportu zbiorowego na mocy 
porozumienia między gminami – na linii komunikacyjnej albo sieci 

komunikacyjnej w gminnych przewozach pasażerskich, na obszarze gmin, 
które zawarły porozumienie.  

Miejscowość Witkowo, która znajduje się na terenie Gminy Kamień 

Krajeński, leżąca na trasach wskazanych w uchwale nie posiada obecnie 
bezpośredniego połączenia, aby umożliwić uczniom i innym mieszkańcom tej 

miejscowości dotarcie do szkół lub do pracy. Wskazane okoliczności 
uzasadniają zatem podjęcie możliwych ekonomicznie i prawnie starań celem 
zorganizowania transportu użyteczności publicznej na odnośnych trasach. 

 
Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 2 głosami za 

(brak S. Lubińskiej).  

 
 



4 
 

Ad.I.2. Przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kamień 
Krajeński na lata 2022-2026.   

Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGOPS Beata Błoch. 
Poinformowała, że konieczność opracowania Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy                

w Rodzinie wynika wprost z art. 6 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.  

Program ma stanowić podstawę do realizacji stosunkowo trwałych 

wzorów interwencji społecznych, które będą podejmowane w ramach 
gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Dokument 

wyznacza cele i działania, których wdrożenie powinno w znaczny sposób 
przyczynić się do zniwelowania problemu przemocy w rodzinie w gminie oraz 
zminimalizować jego skutki. 

 
Brak dyskusji.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 2 głosami za 

(brak S. Lubińskiej).  

 
Ad. I.3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień 

Krajeński za I półrocze 2022 r. 
W/w informację przedstawił Skarbnik Piotr Gustyn. Szczegółowo 

omówił wszystkie zagadnienia.  

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał o przebudowę chodnika 

przy ul. Sportowej w Kamieniu Krajeńskim. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że chodnik przy stadionie jest już 

zrobiony. Stwierdził, że należałoby zakończyć to kompleksowo i wykonać 
również łącznik od ul. Szkolnej do szkoły. 
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał również kiedy planowana 
jest budowa drogi na ul. Polnej. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że nastąpiła zmiana planu 
przebiegu drogi. Obecna sytuacja może spowodować, że środki na tę 

inwestycję będą niewystarczające. Musiało nastąpić przeprojektowania. 
Projekty są już na ukończeniu. 

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał czy jest szansa, że chociaż 
połowa tej drogi zostanie wykonana.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że nie, ponieważ nie ma tutaj 
ściśle określonego odcinka drogi tak jak to było w przypadku ulicy 

Topolowej. Musi zostać to wykonane w całości.      
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał także o system 
nawadniający na stadionie. 
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Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jest to już gotowe. 

Nawadnianie ma odbywać się przy użyciu zraszaczy. Studnia głębinowa jest 
wykonana.   

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał ile kosztowała wczorajsza 
audycja w Radio Weekend. Mieszkańcy zwracali uwagę, że oświetlenie jest 

wyłączone, a sponsorem programu była Gmina Kamień Krajeński.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że około 1000 zł. Odbywa się to 

cyklicznie. W ubiegłym roku również miała miejsce taka audycja.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie za (brak S. Lubińskiej).  

 
Ad.I.4. Zmiany w WPF.  

  
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2022.  
Planowane na rok 2022 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 39.142.842,91 zł,  
- wydatki ogółem – 47.312.992,08 zł.  

Ponadto nastąpiła zmiana deficytu, który obecnie wynosi 8.170.149,17 zł. 
(zwiększenie o 250.000,00 zł) Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  

- kredytami w kwocie 1.286.872,00 zł,  
- pożyczkami w kwocie 1.201.620,00 zł,  
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach                   

w kwocie 3.431.657,17 zł. Dotyczy niewykorzystanych następujących 
środków:  

- z funduszu przeciwdziałania COVID-19 na "Laboratoria przyszłości" kwota 
25.007,17 zł,  
- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 3.100.000,00 zł.  

- z niewykorzystanych środków z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych za rok 2021 kwota 2.658,57 zł,  

- z tytułu opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 
hurtowym za rok 2021 kwota 3.991,43 zł.  
- otrzymana w 2021r. uzupełniona subwencja na inwestycje wodociągowe 

kwota 300.000,00 zł,  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2.250.000,00 zł, (zwiększenie                        
o 250.000,00 zł.)  

W załączniku Nr 2  
Nastąpiła zmiana finansowania przedsięwzięcie pod nazwą „Rządowy 

Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych - Edycja 2 - ul. 
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Długa-Kusocińskiego, ul. Matejki-Wyspiańskiego, Dąbrowa, Mała Cerkwica" 

które kształtować ma się następująco:  
- wydatki w 2022r. kwota 220.000,00 zł, środki własne gminy, (zwiększenie  

o 190.000,00 zł,  
- wydatki w 2023r. kwota 3.800.000,00 zł, w tym środki Rządowego 
Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych – kwota 

3.800.000,00 zł, (zmniejszenie o 200.000,00 zł, środków własnych gminy). 
 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał o ul. Matejki. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że przetarg określi czy będzie to 

realizowane.  
 
Skarbnik Piotr Gustyn dodał, że wszystko okaże się w połowie września.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie za 

(brak S. Lubińskiej).  

 

Ad.I.5. Zmiany w budżecie na rok 2022. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie za 

(brak S. Lubińskiej).  

 

Ad.I.6. Zmiana uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom 
wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 

rozliczania. 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zgodnie z zapisem art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 
8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, zadania własne gminy obejmują 
sprawy m.in. z zakresu ochrony środowiska i przyrody oraz gospodarki 

wodnej. Celem zmiany uchwały jest umożliwienie spółkom wodnym 
pozyskiwanie większych środków finansowych - dotacji z budżetu Gminy 

Kamień Krajeński na realizację zadań statutowych z zakresu gospodarki 
wodnej. 

Projekt uchwały, zgodnie z przepisem art. 7 ust. 3 i ustawy z dnia 30 

kwietnia 2004 r. o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy 
publicznej, zgłoszono Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji                               
i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

 
Brak dyskusji.  
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie za 

(brak S. Lubińskiej).  

 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

    

 Brak 

  

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał czy można już składać 

wnioski na dodatek węglowy.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że można.  

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 24 sierpnia 2022 r.  

                                                                         Przewodniczący Komisji                                                                         

                                                                                   /-/ Sebastian Skaja 


